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PROTOKÓŁ nr XLVII/2022 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 29 czerwca 2022 r. w godzinach 1000 – 1535 

w sali sesyjnej im. Józefa Gajewskiego nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  

przy ul. Mickiewicza 1 oraz zdalnie za pośrednictwem środków  

porozumiewania się na odległość. 

 
Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni na sesji: 

 

1. Bogdan Bezdziecki  

2. Sylwester Cimochowski  

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Anna Maria Gawlińska 

6. Krystyna Gwiazdowska 

7. Jacek Juszkiewicz 

8. Mariola Brygida Karpińska  

9. Kamil Klimek 

10. Karol Korneluk 

11. Jarosław Józef Kowalewski 

12. Stanisław Kulikowski 

13. Kamil Lauryn 

14. Jacek Niedźwiedzki 

15. Adam Ołowniuk 

16. Wojciech Pająk 

17. Zdzisław Przełomiec 

18. Jacek Roszkowski 

19. Anna Ruszewska  

20. Jarosław Schabieński   

21. Andrzej Turowski 

22. Łukasz Wojno 

23. Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

– Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych wydziałów 

Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych 

jednostek organizacyjnych,   

– Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu. 
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył XLVII sesję Rady Miejskiej  

w Suwałkach, jednocześnie informując, że obrady Rady Miejskiej realizowane są w sposób 

hybrydowy w Urzędzie Miejskim oraz w sposób zdalny za pośrednictwem środków 

porozumiewania się na odległość.  

 

Zdzisław Przełomiec powitał przybyłe osoby, których udział w obradach jest wymagalny. 

Powitał Czesława Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk, Łukasza Kurzynę – Zastępcę 

Prezydenta Miasta, Romana Rynkowskiego – Zastępcę Prezydenta Miasta, Wiesława 

Stelmacha – Skarbnika Miasta, Mariusza Klimczyka – Sekretarza Miasta. 

Powitał również przedstawicieli prasy, radia i telewizji oraz internautów.  

 

Następnie powitał radnych Rady Miejskiej w Suwałkach i stwierdził, że na 23 radnych 

ustawowego składu Rady w obradach bierze udział 23 radnych, w związku z powyższym 

istnieje wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie przybliżył zasady przebiegu sesji. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że porządek obrad radni otrzymali wraz z materiałami  

i zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Wniosków i uwag nie stwierdzono. 

 

Przyjęty został następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.   

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XLVI/2022 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia25 maja  

2022 roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 25 maja 2022 roku.  

5. Wnioski i oświadczenia radnych. 

6. Debata nad Raportem o stanie Miasta Suwałki za rok 2021. (Materiał dostępny w wersji 

papierowej w Biurze Rady Miejskiej pok. 118 oraz w wersji elektronicznej na stronie internetowej BIP 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach w zakładce Menu podmiotowe/Rada Miejska/Materiały sesyjne i 

komisyjne). 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Prezydentowi 

Miasta Suwałk. 
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 rok. (Materiał 

dostępny w wersji papierowej w Biurze Rady Miejskiej pok. 118 oraz w wersji elektronicznej na stronie 

internetowej BIP Urzędu Miejskiego w Suwałkach w zakładce Menu podmiotowe/Rada Miejska/Materiały 

sesyjne i komisyjne). 
 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Suwałk 

absolutorium. 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu działań zmierzających  

do poprawy warunków życia mieszkańców miasta Suwałki pn. „Suwalska Karta 

Mieszkańca”. 

 

11. Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Wspierania Rodziny i Rozwoju Pieczy 

Zastępczej w Mieście Suwałki na lata 2019-2021. 

 

12. Informacja z konsultacji społecznych z Suwalską Radą Działalności Pożytku Publicznego 

projektu Miejskiego Programu Wspierania Rodziny i Rozwoju Pieczy Zastępczej  

w Mieście Suwałki na lata 2022-2024. 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Wspierania Rodziny  

i Rozwoju Pieczy Zastępczej w Mieście Suwałki na lata 2022-2024. 

14. Sprawozdanie z realizacji Programu Integracji Społecznej i Aktywizacji Zawodowej Osób 

Niepełnosprawnych w Suwałkach na lata 2017 – 2021. 

15. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Programu Integracji 

Społecznej i Aktywizacji Zawodowej Osób Niepełnosprawnych w Suwałkach na lata 

2022 – 2026. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Programu Integracji Społecznej i Aktywizacji 

Zawodowej Osób Niepełnosprawnych w Suwałkach na lata 2022 – 2026. 

17. Sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2017 – 2021. 

18. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Miejskiego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie  

w Suwałkach na lata 2022 – 2026. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2022 – 2026. 

20. Informacja z konsultacji społecznych projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach  

w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu w Mieście Suwałki. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania 

rozwoju sportu w Mieście Suwałki. 



4 
 

22. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta Suwałki 

dotyczących Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego na 2023 r. 

 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta 

Suwałki dotyczących Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego na 2023 r.  

 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Związku ZIT i zasad współpracy 

jednostek samorządu terytorialnego Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Suwałk, 

służących realizacji zadań w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych,  

w perspektywie finansowej 2021-2027.  

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu 

nieruchomości zabudowanych. 

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki, 

udostępnionych operatorom i przewoźnikom wykonującym regularne przewozy osób 

w publicznym transporcie zbiorowym oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków. 

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk.  

 

28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych  

od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną 

przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie budynku przy ulicy Raczkowskiej 185 

w Suwałkach. 

30. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami Modrzewiową, 

Majora Stefana Buczyńskiego, Papieża Jana Pawła II i Karola Brzostowskiego  

w Suwałkach. 

31. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi Doroty D. dotyczącej organizacji 

publicznego transportu zbiorowego w Suwałkach. 

32. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2022 rok.  

33. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2022-2040.  

34. Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

35. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 
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Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XLVI/2022 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 

25 maja 2022 roku.    

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad  

z XLVI/2022 sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady 

Miejskiej.  

Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu 

roboczym poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, 

czyli w dniu  

28 czerwca 2022 r.  

 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień,  

wobec powyższego protokołu nr XLVI/2022 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 25 maja 2022 roku, został przyjęty. 

 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 25 maja 2022 roku.  

– Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Informację 

wszyscy radni otrzymali w materiałach na sesję Rady Miejskiej. 

 
Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk  

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 25 maja 2022 roku, została 

przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 5 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Anna Ruszewska zapytała o oficjalną decyzję w sprawie utworzenia szkoły branżowej  

II stopnia. Jak powiedziała, temat był omawiany na posiedzeniu Komisji Oświaty  

i Wychowania. W mediach pojawiła się informacja, że szkoła nie powstanie a w dniu 

wczorajszym z radną kontaktowała się mama jednego z uczniów, która takich informacji nie 

miała. Poprosiła o oficjalną wypowiedź w tej sprawie, aby młodzież i rodzice wiedzieli, czy 

szkoła powstanie czy nie.  

Następnie powiedziała, że podczas posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania był również 

poruszany temat dotyczący powołania Miejskiego Rzecznika Praw Ucznia.  Dodała, że 

Komisja Oświaty i Wychowania rekomendowała kandydatkę do objęcia tego stanowiska. 

Zapytała, kiedy zostanie powołany Miejski Rzecznik Praw Ucznia.  
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Kamil Lauryn powiedział, że w ostatnich dniach dużo się mówi o SKS Wigry Suwałki. Jak 

powiedział temat jest ciężki zarówno dla zarządu, jak i samorządu a podjęty krok wydaje się 

być racjonalny. Zaznaczył, że Klub Wigry Suwałki istnieje od 75 lat i sławił miasto na 

różnych szczeblach.  

Jak zaznaczył, decyzję podjęły osoby, które wiedzą, jak wygląda sytuacja w klubie pod 

każdym względem, również finansowym. Podkreślił, że decyzja, którą podjął zarząd jest 

trudna,  

ale racjonalna. Jest to – jak powiedział – powrót do korzeni i próba zbudowania zespołu na 

swoich wychowankach oraz kontynuowania 75-letniej tradycji.  

 

Mariola Karpińska poprosiła o powołanie rzecznika praw nauczycieli. Jak powiedziała, 

kompetencje takiej osoby mogłyby być podobne, jak rzecznika praw ucznia. Dodała,  

że nauczyciele mogliby u takiej osoby szukać wsparcia, ponieważ dyrektor nie zawsze ma 

możliwość pomocy i wtedy nauczyciele – jak określiła – są pozostawieni sami sobie.  

Następnie nawiązała do wypowiedzi Kamila Lauryna dotyczącej Wigier Suwałki. 

Powiedziała, że kiedy są sukcesy wszyscy są blisko a teraz, kiedy sytuacja jest ciężka Klub 

potrzebuje wsparcia.  

 

Jacek Roszkowski zapytał o ratowników na plaży w Krzywym oraz w Aquaparku. Jak 

powiedział, dostał również informację dotyczącą działania kortów tenisowych. Od 20 

kwietnia skorzystało z nich prawie 1400 osób, przychody z użyczenia kortów wyniosły 8,3 

tys. zł. Powiedział, że nie jest to zbyt wiele w porównaniu z obłożeniem kortów przed 

remontem  

i ograniczeniami związanymi z pandemią. Zapytał, czy na terenie Suwałk są dostępne 

darmowe korty i jakie obiekty sportowe są udostępnione nieodpłatnie w czasie wakacji. 

 

Bogdan Bezdziecki odniósł się do wypowiedzi Kamila Lauryna i Marioli Karpińskiej 

odnośnie Klubu Wigry Suwałki. Jak powiedział przyłącza się do opinii, że Klub nie powinien 

zupełnie zniknąć z mapy polskiej piłki nożnej i wsparcie udzielane przez Miasto powinno być 

utrzymane. Dodał, że według niego powinno nastąpić nowe otwarcie w działalności klubu. 

Jak powiedział, jest to niepowtarzalna szansa, żeby dać nowy impuls, pomimo ostatnich 

wydarzeń. Zaznaczył, że Klub powinien postawić na szkolenie młodzieży oraz kadrę 

trenerską, która wywodzi się z regionu i to – jak powiedział – pozwoli na stworzenie nowego 

wizerunku i przyciągnięcie większej liczby kibiców oraz może też sponsorów. Podkreślił, że 

rola samorządu jest tu taka, żeby jeśli będzie przekazywane jakiekolwiek dofinasowanie, to te 

wszystkie założenia powinny zostać przedstawione i bardzo mocno egzekwowane, jeżeli 

chodzi o władze klubu.   

 

 

Ad pkt. 6 

Debata nad Raportem o stanie Miasta Suwałki za rok 2021.  

– Raport stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
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Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Raport o stanie 

Miasta Suwałki za rok 2021 rok został przedstawiony Radzie Miejskiej w ustawowym terminie,  

tj. do 31 maja 2022 r. Ponadto, wersja elektroniczna wymienionych dokumentów znajduje się  

w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Suwałkach w związku z czym osoby 

zainteresowane raportem mogły się nim bez przeszkód zapoznać. Dodał, że informacja  

o możliwości zabrania głosu w debacie przez mieszkańców, ze stosownym  wyprzedzeniem 

czasowym została umieszczona w Biuletynie Informacji Publicznej. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że Raport zawiera wszystkie 

informacje o realizacji strategii, planów, polityki, ale również realizacji uchwał Rady 

Miejskiej, Budżetu Obywatelskiego. Dodał, że w swojej wypowiedzi skupi się na 

najważniejszych sprawach. Powiedział, że rok 2021 był kolejnym trudnym rokiem 

pandemicznym oraz że nie był to rok łatwy również, jeśli chodzi o stabilność finansów 

publicznych. Dodał, że chodzi głównie o niepewność ze strony dochodowej. 

Następnie przedstawił prezentację na temat Raportu o stanie Miasta Suwałki za rok 2021 – 

prezentacja stanowi załącznik nr 8. 

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki  

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania  przedstawiła opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że debacie nad 

raportem, radni Rady Miejskiej w Suwałkach mogą zabierać głos bez ograniczeń czasowych, 

natomiast mieszkańcy mogą zabierać głos w debacie po zgłoszeniu takiego faktu w dniu 

poprzedzającym dzień zwołania sesji.  

Następnie powiedział, że osoby zabierające głos w debacie proszone są o respektowanie 

przepisów prawa dotyczących w szczególności ochrony danych osobowych jak również 

ochrony dóbr osobistych. Przypomniał, że debata odbywa się na forum publicznym, jest 

transmitowana w Internecie oraz rejestrowana przez media.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że do Biura Rady Miejskiej wpłynął wniosek p. Piotra 

Wasilewskiego poparty ponad 50 podpisami mieszkańców.  – zgłoszenie stanowi załącznik  

nr 14 do protokołu.  

Poprosił p. Piotra Wasilewskiego o głos.  
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Piotr Wasilewski zapowiedział, że skupi się na rozdziałach dotyczących przestrzeni 

miejskiej, finansów Miasta oraz zarządzania Miastem.  

Jak powiedział niedawno Prezydent Miasta Suwałk wystąpił z inicjatywą Q&A, gdzie można 

zadawać pytania i on również w imieniu mieszkańców takie pytania przekazuje do 

Prezydenta. Jedno z nich dotyczyło oszczędności na oświetlenie miasta w zestawieniu z 

wydatkami poniesionymi na insygnia, a insygnia – jak powiedział – wciąż nie zostały 

zaprezentowane, pomimo zapisów w podjętej uchwale.  

Następnie wspomniał o oświadczeniu majątkowym Prezydenta Miasta w kontekście 

posiadanego mieszkania. Zapytał też o zasadność niektórych wydatków miejskich  

np. lewoskręt w ul. Chopina z ul. Pułaskiego.  

Wspomniał również o kosztach realizowania Dwutygodnika Suwalskiego, które – jak 

zaznaczył – mogłyby być dużo mniejsze.  

Powiedział również o ul. Franciszkańskiej, gdzie widać zaangażowanie mieszkańców, 

którego skutkiem była zmiana planów zagospodarowania przestrzennego na korzyść 

mieszkańców i zamiast bloku powstał park. Przy okazji wspomniał o potrzebie tworzenia 

terenów zielonych w mieście. Dodał, że są też inicjatywy w mieście, które się podobają, np. 

przebudowy szkół podstawowych czy przebudowa ulicy Paca.  

 

Więcej uwag i głosów nie wniesiono. 

 

Ad pkt. 7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Prezydentowi 

Miasta Suwałk. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z zapisami 

ustawy o samorządzie gminnym, po zakończeniu debaty nad raportem o stanie miasta Rada 

Miejska przeprowadza głosowanie nad udzieleniem Prezydentowi wotum zaufania. Uchwała 

podejmowana jest bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady, czyli 12 głosów. 

Dodał, że niepodjęcie uchwały jest równoznaczne z podjęciem uchwały o nieudzieleniu 

Prezydentowi wotum zaufania.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 16 radnych; „przeciw” – 6 radnych; 1 

osoba nie wzięła udziału w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVII/586/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 

w sprawie udzielenia wotum zaufania Prezydentowi Miasta Suwałk. 

– stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
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Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 rok.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Sprawozdanie z 

wykonania budżetu miasta za 2021 rok oraz Sprawozdanie finansowe Miasta Suwałk za 2021 rok 

radni Rady Miejskiej otrzymali w ustawowym terminie. Ponadto, wersja elektroniczna 

wymienionych dokumentów znajduje się w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego 

w Suwałkach. – sprawozdanie stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

  

Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta Suwałk przedstawił wniosek o zatwierdzenie 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 rok – wniosek 

stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

 

Następnie Wiesław Stelmach pokrótce przedstawił prezentację dotyczącą Sprawozdania z 

wykonania budżetu miasta za 2021 rok – materiał stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

 
Zbigniew R. De-Mezer – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił opinię Komisji – 

opinia stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że uchwałą Nr 

RIO.II-00321-51/2022 z dnia 7 kwietnia 2022 roku Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku przedmiotowe Sprawozdanie  zaopiniował pozytywnie – materiał 

stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 14 radnych; „przeciw” – 6 radnych, 

„wstrzymuję się” – 2 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu) uchwała, została 

przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVII/587/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 
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w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Suwałki  

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 rok. 

– stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

 

 

 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Suwałk 

absolutorium. 

 

Zbigniew R. De-Mezer  – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił Wniosek 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie absolutorium – wniosek stanowi 

załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że uchwałą  

Nr RIO.II-00322-42/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Białymstoku z dnia 23 maja 2022 roku stwierdzono, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Suwałkach spełnia wymogi określone w ustawie o samorządzie gminnym i w 

ustawie o finansach publicznych. Następnie odczytał treść uchwały RIO w sprawie 

zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej. – materiał stanowi załącznik nr 26 do 

protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec poprosił o zabranie głosu przedstawicieli Klubów Radnych oraz 

ugrupowań funkcjonujących w Radzie Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zbigniew R. De-Mezer – przedstawiciel Klubu Radnych „Łączą nas Suwałki” powiedział, 

że na spotkaniach klubu za każdym razem odbywały się rozmowy o stanie miasta. Dodał, że 

te dyskusje zawsze były bardzo merytoryczne i można było porozmawiać o tym, co więcej 

można zrobić dla miasta i jego rozwoju.  

Powiedział, że Suwałki to wspólny dom wszystkich mieszkańców i jeśli można porównać 

wykonanie budżetu za 2021 rok do działań związanych z modernizacją/rozbudową domu, to 

trzeba sięgnąć do książki budowy. Są tam m.in. inwestorzy, czyli mieszkańcy Suwałk, którzy 

powierzyli funkcję kierownika budowy Prezydentowi Miasta i radnym Rady Miejskiej. Jak 

powiedział, w związku z tym mieszkańcy miasta wciąż kontrolują te działania i mają prawo 

zwracać uwagę, jak to ma funkcjonować. Dodał, że jeśli krytyka jest zgodna z prawdą, to 

radni jej słuchają.  

Następnie powiedział, że w książce budowy jest również informacja, jak rozkładały się koszty 

tej budowy. Wspomniał, że zeszłoroczny budżet, gdzie niemal na każdej sesji radni spotykali 

się z nowymi sprawami, przez co zaplanowany budżet bardzo różnił się od wykonania. 

Decyzja, w jakim kierunku kierować ograniczony budżet należy do Prezydenta Miasta i Rady 

Miejskiej i tu – jak zaznaczył – do każdego z pomieszczeń, czyli oświaty, kultury, planów 
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zagospodarowania przestrzennego, pomocy społecznej itd. chciałoby się dołożyć trochę 

pieniędzy, aby było lepiej, jednak budżet jest ograniczony. Dodał, że każdemu z radnych 

zależy na modernizacji. Powiedział, że rok był trudny i w kontekście finansów podziękował 

Skarbnikowi za dobry wynik końcowy, jak również Zastępcom Prezydenta, że pilnowali 

swoich działów oraz pracownikom Urzędu za to, że pomagają realizować budżet i wskazują 

kierunki Radzie Miejskiej. Podziękował też jednostkom organizacyjnym oraz wszystkim 

radnym za współpracę i atmosferę, pomimo rzeczy, które dzielą, ponieważ – jak zaznaczył – 

wiele też łączy.  

Na koniec, w imieniu Klubu Radnych „Łączą nas Suwałki” zarekomendował udzielenie 

absolutorium Prezydentowi Miasta Suwałk. 

 

Jacek Juszkiewicz – Przewodniczący Klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” 

powiedział, że dyskusje o stanie miasta trwają również podczas posiedzeń komisji. Przyznał, 

że jest wiele pozytywów, np. wysokość dotacji, dzięki którym możliwe jest prowadzenie 

inwestycji w mieście. Nadwyżka budżetowa w kwocie 31 mln zł też – jak powiedział – jest 

faktem. 

Jeśli chodzi o prognozy, odwołał się do wypowiedzi Skarbnika Miasta, który powiedział że na 

razie jest dobrze, ale nie wiadomo czy nadal tak będzie, ponieważ te subwencje np. w PIT 

mogą spaść, jednak być może pojawi się rozwiązanie, które te straty wyrówna.  

Dodał, że rozmowa przed rokiem wyglądała podobnie, czyli też pojawiła się uwaga, że jest 

dobrze, ale za rok może już tak nie być. Jak się okazało, jest lepiej niż było to zapowiadane.  

Jeżeli chodzi o zarządzanie w tworzeniu budżetu powiedział, że radni PiS nie brali w tym 

udziału, więc trudno jest im teraz recenzować i oceniać, chociażby z tego względu, że nie 

zgłosili swoich propozycji.  

Dodał, że radni PiS doceniają pozytywy, ale konsekwencją tego, że nie współtworzyli 

budżetu jest to, jak zagłosują w tym punkcie.  

Powiedział, że jeśli wgłębić się w zagadnienia związane z budowami, zagospodarowaniem 

przestrzennym, wiele jest zastrzeżeń, chociażby to, że krajobraz Suwałk i strona 

urbanistyczna miasta jest kreowana przez działania deweloperskie, co skutkuje tym, że w 

mieście jest coraz więcej betonu a coraz mniej zieleni. Jak powiedział, Miasto powinno w 

większym stopniu kontrolować i kreować te działania. Powiedział, że jeśli chodzi o zabudowę 

jednorodzinną, Miasto jest zamknięte na nowoczesne budownictwo modułowe, co wynika 

m.in. z planów zagospodarowania przestrzennego. Dodał, że pewną odpowiedzią na to, co 

dzieje się np. z cenami za opał, jest otwarcie się na nowoczesne budownictwo.  

Jak powiedział, wiele spraw nie jest rozwiązanych np. w dalszym ciągu nie została 

rozwiązana sprawa elektrowni zabytkowej, browaru suwalskiego, przedłużenia ul. 

Muzycznej.     

Powiedział, że na dzień dzisiejszy decyzja Klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” 

podczas głosowania będzie negatywna, ale członkowie Klubu są otwarci na rozmowy i 

współuczestniczenie w pracach na rzecz miasta, bo to jest najważniejsze. 

 

Łukasz Wojno – przedstawiciel Ugrupowania „Mieszkańcy Suwałk” powiedział, że 

Ugrupowanie nie popierało zeszłorocznego budżetu, jak i działań Prezydenta z tym 

związanych z uwagi na brak dialogu i konsultacji. Jak powiedział, dla dobra Miasta i 
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mieszkańców udało się opracować tegoroczny budżet wspólnie i w porozumieniu i jest w nim 

wiele ważnych dla miasta działań i inwestycji. Dodał, że warunkiem współpracy 

Ugrupowania jest przygotowanie działań zmierzających do naprawy finansów miasta i 

oczekuje tego najpóźniej w projekcie przyszłorocznego budżetu. Jak powiedział Ugrupowanie 

oczekuje propozycji, które w efekcie przeciwdziałać będą wyłączaniu latarni, likwidowaniu 

połączeń komunikacji miejskiej czy upadłości klubów sportowych oraz działań, które 

zmierzają do ustabilizowania finansów czy naprawy kondycji finansów.  

Zaznaczył, aby nie bać się podejmowania trudnych decyzji. Dodał, że Ugrupowanie 

warunkowo udzieli absolutorium Prezydentowi Miasta oraz warunkowo głosowało za 

udzieleniem wotum zaufania.  

Jak podkreślił, czas zacząć myśleć o racjonalnej gospodarce i obniżaniu długów a 

Ugrupowanie jest gotowe do rozmów o konkretnych działaniach i celach już teraz.  

 

Jacek Niedźwiedzki – Przewodniczący Ugrupowania Platforma. Nowoczesna Koalicja 

Obywatelska powiedział, że rok 2022, 2021, ale i wcześniejsze lata były ciężkie dla 

Prezydenta Miasta i Skarbnika.  

Jak powiedział z szacunków wynika, że w tym roku do lokalnych budżetów wpłynie nawet o 

20 mld mniej od tego, do czego miałyby prawo, gdyby rząd nie zmienił przepisów 

podatkowych w ostatnich latach i zasad partycypowania samorządów we wpływach z PIT. 

Dodał, że jeszcze do 2019 roku funkcjonowała zasada wyliczania wpływów z PIT i z tego też 

względu tworzyły systemy, dzięki którym podatnicy mogli liczyć na określone zniżki w 

mieście, w którym się rozliczają. Jak wyliczają samorządy od 2019 roku rząd konsekwentnie 

zmniejsza te wpływy. Zaczęło się od zwolnienia z PIT osób do 26 r. ż. i obniżenia stawki 

podatku z 18% na 17%. Zmiany w kolejnych latach zachęcały przedsiębiorców do przejścia 

na ryczałt podatkowy, którym rząd nie dzieli się z samorządami. Największa zmiana w tych 

rozliczeniach weszła w życie na początku 2022 r. wraz z Polskim Ładem. Wyliczenia 

samorządów wskazują, że wpływy do lokalnych budżetów z PIT rosły stabilnie do 2014 roku. 

Przytoczył szacunkowe dane, jak będą wyglądały wpływy w roku bieżącym.  

Następnie przeszedł do sytuacji, jaka spotkała Suwałki. Zmniejszenie dochodów z PIT w 

2022 roku w stosunku do możliwości uzyskania, przed zmianą zawartą w Polskim Ładzie, to 

kwota -25,5 mln zł, natomiast rekompensaty, które Miasto miało dostać to kwota 13,7 mln zł.  

Następnie wspomniał o inflacji i podnoszeniu stóp procentowych, co dla Miasta Suwałki, 

skutkuje wzrostem kosztów obsługi długu o 11 mln zł. 

Powiedział, że rok 2021 był ciężki pod względem finansowym, ale Prezydent Miasta 

wywiązał się z tego zadania i dla tego Ugrupowania Platforma. Nowoczesna Koalicja 

Obywatelska będzie za udzieleniem absolutorium Prezydentowi.  

 

Jacek Juszkiewicz odniósł się do wypowiedzi Jacka Niedźwiedzkiego na temat finansów. 

Jak powiedział politycy Platformy Obywatelskiej zawsze odwołują się do finansów, 

szczególnie widoczne jest to w Brukseli, gdzie – jak powiedział – aktywne działanie 

polityków z tego ugrupowania powoduje to, że samorządy nie dostają należnych im funduszy 

z programu odbudowy.  



13 
 

Odnośnie wypowiedzi Jacka Niedźwiedzkiego dodał, że nie jest to dobre podejście do 

finansów, jeżeli ugrupowanie, które reprezentuje, blokuje finanse dla budżetów samorządów 

w całej Polsce.  

 

Jacek Niedźwiedzki powiedział, że jeśli chodzi o pieniądze z Unii Europejskiej, należy 

interweniować w budynku przy ul. Aleje Ujazdowskie 11, gdzie mieście się Ministerstwo 

Sprawiedliwości.  

 

Jarosław Schabieński odniósł się do wypowiedzi Jacka Niedźwiedzkiego. Jak powiedział, to 

że młodzież została zwolniona z podatku dochodowego, to że rząd od 2019 roku 

konsekwentnie zmniejsza podatki, to jest plus. Dodał, że jeśli chodzi o rekompensatę było to 

13,7 mln, natomiast ogólna kwota z Polskiego Ładu to 56 mln zł. Podkreślił, że trzeba 

wskazywać właściwe kwoty a nie takie, które w tym momencie są odpowiednie.  

 

   

Zdzisław Przełomiec poinformował, iż zgodnie z art. 28a ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym „Uchwałę w sprawie absolutorium rada gminy podejmuje 

bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady gminy” a bezwzględną wartość 

stanowi liczba 12. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 16 radnych; „przeciw” – 7 radnych) 

uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVII/588/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 

w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia  

Prezydentowi Miasta Suwałk absolutorium. 

– stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk podziękował za wotum zaufania i 

przyznanie absolutorium. Jak powiedział, dla wszystkich ważne jest dobro miasta, jego 

rozwój i zabezpieczenie, jak najlepszych warunków życia dla mieszkańców.  

Odwołując się do porównania miasta do domu, o którym mówił Zbigniew De-Mezer, 

powiedział, że miasto ma mocny fundament, nieprzeciekający dach, natomiast tak, jak przy 

domu cały czas trzeba coś robić, naprawiać, konserwować tak samo jest z miastem – czasem 

trzeba skorygować decyzje, czasem zacząć sprawę z innej strony. 

Podziękował za krytykę i podpowiedzi, co trzeba zmienić, co naprawić, jak również za głosy 

poparcia podczas głosowania. Zadeklarował, że jest otwarty na rozmowy i propozycje oraz że 

zaprosi wszystkie kluby i ugrupowania do tworzenia budżetu na przyszły rok.  
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Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował za wypowiedź i ogłosił 

15-minutową przerwę.  

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu działań zmierzających  

do poprawy warunków życia mieszkańców miasta Suwałki pn. „Suwalska Karta 

Mieszkańca”. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w  glosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVII/589/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 

w sprawie przyjęcia programu działań zmierzających  

do poprawy warunków życia mieszkańców miasta Suwałki  

pn. „Suwalska Karta Mieszkańca”. 

– stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 11 

Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Wspierania Rodziny i Rozwoju Pieczy 

Zastępczej w Mieście Suwałki na lata 2019-2021. 

– materiał stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Sprawozdanie  

było przedmiotem posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 21 

czerwca br. a członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału. Dodał, że 

radni otrzymali je w materiałach sesyjnych. 
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Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu 

Wspierania Rodziny i Rozwoju Pieczy Zastępczej w Mieście Suwałki na lata 2019-2021, 

zostało przyjęte. 

 

 

Ad pkt. 12 

Informacja z konsultacji społecznych z Suwalską Radą Działalności pożytku 

Publicznego projektu Miejskiego Programu Wspierania Rodziny i Rozwoju Pieczy 

Zastępczej  

w Mieście Suwałki na lata 2022-2024. 

– materiał stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Informacja była 

przedmiotem posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 21 czerwca 

br. a członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja z konsultacji społecznych z Suwalską 

Radą Działalności pożytku Publicznego projektu Miejskiego Programu Wspierania Rodziny  

i Rozwoju Pieczy Zastępczej w Mieście Suwałki na lata 2022-2024, została przyjęta. 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Wspierania Rodziny  

i Rozwoju Pieczy Zastępczej w Mieście Suwałki na lata 2022-2024. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała wraz z autopoprawką, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVII/590/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 

w sprawie Miejskiego Programu Wspierania Rodziny  

i Rozwoju Pieczy Zastępczej w Mieście Suwałki na lata 2022-2024. 

– stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Ad pkt. 14 
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Sprawozdanie z realizacji Programu Integracji Społecznej i Aktywizacji Zawodowej 

Osób Niepełnosprawnych w Suwałkach na lata 2017 – 2021. 

– stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Sprawozdanie  

było przedmiotem posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 21 

czerwca br. a członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału. Dodał, że 

radni otrzymali je w materiałach sesyjnych. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Sprawozdanie z realizacji Programu Integracji 

Społecznej i Aktywizacji Zawodowej Osób Niepełnosprawnych w Suwałkach na lata  

2017 – 2021, zostało przyjęte. 

Ad pkt. 15 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Programu Integracji 

Społecznej i Aktywizacji Zawodowej Osób Niepełnosprawnych w Suwałkach  

na lata 2022 – 2026. 

– materiał stanowi załącznik nr 41 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Informacja była 

przedmiotem posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 21 czerwca 

br. a członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja z konsultacji społecznych dotyczących 

projektu Programu Integracji Społecznej i Aktywizacji Zawodowej Osób Niepełnosprawnych 

w Suwałkach na lata 2022 – 2026, została przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Programu Integracji Społecznej i Aktywizacji 

Zawodowej Osób Niepełnosprawnych w Suwałkach na lata 2022 – 2026. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVII/591/2022 
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RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 

w sprawie Programu Integracji Społecznej i Aktywizacji Zawodowej Osób 

Niepełnosprawnych w Suwałkach na lata 2022 – 2026. 

– stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Ad pkt. 17 

Sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2017 – 2021. 

– materiał stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Sprawozdanie  

było przedmiotem posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 21 

czerwca br. a członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału. Dodał, że 

radni otrzymali je w materiałach sesyjnych. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Sprawozdanie z realizacji Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata  

2017 – 2021, zostało przyjęte. 

 

 

Ad pkt. 18 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Miejskiego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie  

w Suwałkach na lata 2022 – 2026. 

– materiał stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Informacja była 

przedmiotem posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 21 czerwca 

br. a członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja z konsultacji społecznych dotyczących 

projektu Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie w Suwałkach na lata 2022 – 2026, została przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2022 – 2026. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 
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Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVII/592/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 

w sprawie Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie  

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2022 – 2026. 

– stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

Ad pkt. 20 

Informacja z konsultacji społecznych projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach  

w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu w Mieście 

Suwałki. 

– stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Informacja była 

przedmiotem posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki w dniu 20 czerwca br. 

oraz Komisji Finansowo-Budżetowej w dniu 23 czerwca br. Członkowie Komisji nie wnieśli 

uwag do przedłożonego materiału.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja z konsultacji społecznych projektu 

uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie określenia warunków i trybu finansowania 

rozwoju sportu w Mieście Suwałki, została przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 21  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania 

rozwoju sportu w Mieście Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Dodał, że pomimo przedkładania na sesji tego projektu uchwały, nie wiadomo na dzisiaj czy 

nie zajdzie potrzeba aktualizacji w odniesieniu do sytuacji SKS Wigry Suwałki.  

  

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 
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Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Adam Ołowniuk powiedział, że część klubów i trenerów niepokoi się o z nowe zapisy. Jak 

powiedział, do tej pory w obowiązującej uchwale z 2019 roku, jeśli chodzi o rodzaje 

wyników sportowych do tej pory były podane konkretne sumy, gwarantowane stawki bez 

słowa „do”. Jak zaznaczył, chodzi głównie o kluby. Dodał, że cieszy to, że stawka została 

zwiększona do 500 zł, ale niepokoi, że pojawiło się sformułowanie „do 500 zł”, przez co nie 

ma gwarancji, jaka kwota tak naprawdę zostanie przyznana. Powiedział, że kluby martwią się 

o swoje finanse i planowanie budżetu na rozwój klubu.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk wytłumaczył, że z tego co pamięta 

wcześniej był zapis „do 350 zł”. Teraz zmieniło się to na „do 500 zł”. Powiedział, że 

poprzednia kwota obowiązywała od 2013 r. dlatego podjęto decyzję, aby ją zwiększyć. 

Powiedział też, że w ostatnich latach w praktyce przyjęto, że było to traktowane nie „do 350 

zł”, ale 350 zł i zawsze za te punkty zdobyte w systemie sportu młodzieżowego, takie środki 

były z Miasta kierowane do klubów sportowych. Jak zaznaczył pokrycia finansowego w 

budżecie tegorocznym na tę wyższą kwotę, nie ma, ponieważ założona została kwota 350 zł. 

Korekta wynikająca z tej uchwały spowoduje, że nie będzie zabezpieczenia finansowego. 

Dodał, że sytuacja związana z finansami zmienia się w związku z SKS Wigry Suwałki, 

ponieważ Miasto liczyło, że klub będzie w II lidze a stypendia specjalne wynosiły tam do 110 

tys. zł w skali miesiąca. Natomiast w sytuacji, kiedy Wigry są w IV lidze na finanse należy 

spojrzeć w inny sposób.  

Podkreślił, że to sytuacja budżetu będzie determinowała, jakie kwoty zostaną przyznane za 

punkt zdobyty w rywalizacji sportowej.  

Powiedział, że Miasto postara się, aby utrzymać dotychczasową praktykę i aby kwota „do…” 

była tą konkretną, maksymalną, która zostanie przyznana Klubowi.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVII/593/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 

w sprawie określenia warunków i trybu finansowania  

rozwoju sportu w Mieście Suwałki. 

– stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 22 
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Informacja z konsultacji społecznych dot. projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia 

na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego 

Budżetu Obywatelskiego na 2023 rok.  

– stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Informacja  była 

przedmiotem posiedzenia: Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki na posiedzeniu w dniu 

20 czerwca br., Komisji Oświaty i Wychowania na posiedzeniu w dniu 20 czerwca br., Komisji 

Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa na posiedzeniu w dniu 21 czerwca  br., Komisji Strategii i 

Rozwoju Gospodarczego w dniu 22 czerwca br. oraz Komisji Finansowo – Budżetowej w dniu 

23 czerwca br. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja z konsultacji społecznych dot. projektu 

uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego na 2023 rok, została przyjęta. 

 

 

 

Ad pkt. 23 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami 

Miasta Suwałki dotyczących Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego na 2023 r. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki  

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 60 do protokołu.  

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania  przedstawiła opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 63 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska zapytała o zadania do realizacji w ramach SBO. Jak powiedziała między 

zaakceptowanym wnioskiem, przetargiem a już realizacją czasem występują niebotyczne 

sumy. Powiedziała, że chciałaby zapytać w kontekście jednej z ostatnich inwestycji, gdzie 

można zobaczyć sponsorów.  Zapytała, czy Miasto – wykonawca budżetu, przewiduje 
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szukanie darczyńców, sponsorów w przypadku innych inwestycji, dla których zabraknie 

finansowania? Zapytała też, czy były takie sytuacje, że Miasto poszukiwało takich sponsorów 

w poprzednich edycjach SBO? Podkreśliła, że za każdym projektem stoją mieszkańcy, którzy 

głosują na inicjatywy w bliskim sobie otoczeniu. Jak powiedziała, rozumie, że miasto jest za 

równym traktowaniem mieszkańców i zapytała czy jeśli jednym daje się szansę, to czy 

drugim też taka szansa będzie dana? 

Następnie odniosła się do zapisów w projekcie uchwały i uwagi zgłoszonej przez Suwalską 

Radę Działalności Pożytku Publicznego a mianowicie wprowadzenie zapisu „W ramach 

budżetu obywatelskiego nie mogą być realizowane projekty, które reprezentują interes 

prywatnych przedsiębiorców i innych podmiotów prowadzących działalność gospodarczą 

albo stanowią reklamę działalności takiego podmiotu.” Dodała, że jedno nie wyklucza 

drugiego, można szukać sponsorów i darczyńców, pomimo że nie będzie też promowania 

tych podmiotów.   

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że nie przypomina sobie 

żadnego projektu realizowanego w ramach SBO, gdzie Miasto poprosiło sponsorów o 

partycypację w kosztach realizacji. W odpowiedzi usłyszał z sali obrad, że chodzi o mural na 

budynku przy ul. Kowalskiego. Przyznał, że rzeczywiście to prawda, został zgłoszony 

wniosek do SBO, wartość wniosku musiała oscylować w narzuconych ramach a potem 

okazało się, że koszty wykonania są wyższe niż zakładano i wówczas SKS Wigry Suwałki, 

który były inicjatorem projektu, zobligował się, że pozyska brakujące środki finansowe. 

Dzięki temu mural powstał, jednak pod nim widnieją logotypy poszczególnych firm, które 

wyłożyły środki finansowe.   

Dodał, że często zdarza się, że założony przez wnioskodawcę poziom kosztów na realizację 

danego przedsięwzięcia okazuje się zbyt niski, a przetarg pokazuje, jakie pieniądze są 

faktycznie potrzebne na realizację. Jak zaznaczył Miasto, za zgodą Rady Miejskiej, często 

podejmuje decyzję o wprowadzeniu tych zadań do budżetu.  

Powiedział, że często wnioskodawcy są proszeni o korektę projektu, ponieważ określone 

przedsięwzięcie można wykonać inaczej, z niektórych elementów zrezygnować po to, żeby 

zamknąć się w przewidywanej kwocie. 

Następnie powiedział, że pojawił się wspomniany przez radną Ruszewską zapis i zastanawiał 

się, czy Radzie Pożytku Publicznego chodziło o to, aby w przyszłości nie dopuszczać już do 

takich sytuacji j/w. Dodał, że jeśli ktoś chce samorządowi pomóc to nie rozumie, dlaczego ta 

pomoc miałaby być odrzucana a wprowadzenie wspomnianego zapisu spowoduje, że Miasto 

już nie będzie mogło tego robić, ponieważ zamieszczenie logotypu jakiegoś podmiotu jest 

formą reklamy. Sytuacja może bowiem budzić wątpliwości prawne.  

 

Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta dodał, że ten konkretny zapis pojawił się po 

konsultacjach z Radą Działalności Pożytku Publicznego. Jak powiedział intencją zapisu było 

to, żeby do SBO nie były zgłaszane projekty, w których od razu we wniosku jest wskazany 

wykonawca. Zaznaczył, że zgodnie z prawem zamówień publicznych realizator konkretnych 

działań jest wyłoniony w drodze przetargu, w procedurze konkurencyjnej, natomiast nie może 

być tak, że ktoś z góry narzuca konkretnego wykonawcę określonej inwestycji. Podkreślił, że 

jego zdaniem ten zapis nie wyklucza i nie powoduje utrudnienia w pozyskiwaniu podmiotów 
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zewnętrznych, które mogłyby współfinansować wykonanie jakiejś inwestycji czy organizacji 

imprezy. Dodał, że może też wypowiedzieć się w tej kwestii prawnik.  

 

Paweł Michalski z Obsługi Prawnej Urzędu Miejskiego powiedział, że jak zakłada projekt 

uchwały każdy projekt podlega weryfikacji, w tym weryfikacji ogólnej, szczegółowej. Jak 

wynika z §10 projektu uchwały weryfikację szczegółową obejmuje także spełnienie kryteriów 

określonych w §6. I tak naprawdę zespół, który będzie powołany z pracowników Urzędu 

Miejskiego będzie weryfikował czy wszystko zostało spełnione, czyli czy dany projekt nie 

reprezentuje tych właśnie interesów prywatnych a skoro tak, to ewentualnie on będzie 

podlegał ocenie czy można go dalej procesować w tym znaczeniu.  

 

Anna Ruszewska podkreśliła, że nie mówi, że jedno drugie wyklucza, tylko jednoznacznie 

stwierdza, że jeśli jednym mieszkańcom daje się na to szansę, to innym również powinno się 

taką szansę dawać, aby wszystkich traktować równo.  

Kolejno przytoczyła inny zapis z projektu uchwały „W przypadku, gdy w wyniku dwukrotnie 

przeprowadzonej procedury udzielania zamówienia publicznego suma kosztów realizacji 

projektów w danej grupie przekroczy kwotę, o której mowa w określonych paragrafach 

realizacja projektu uzależniona będzie od zgody wnioskodawcy na zmniejszenie zakresu 

projektu lub przeznaczenia na niego przez Radę Miejską, na wniosek Prezydenta 

dodatkowych środków z budżetu miasta”. Jeśli mieszkańcy głosują to trzeba ich traktować 

poważnie i jeśli jedni mają szansę, to inni też powinni ją mieć.  

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych; „wstrzymał się” – 1 radny; 

1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVII/594/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 

w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta Suwałki dotyczących 

Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego na 2023 r. 

– stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 24 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Związku ZIT i zasad współpracy 

jednostek samorządu terytorialnego Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Suwałk, 

służących realizacji zadań w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych, w 

perspektywie finansowej 2021-2027. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 
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Czesław Renkiewicz dodał, że od trzech lat zabiegał u władz województwa podlaskiego o 

danie możliwości stworzenia Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych, ale nie było woli, 

żeby w Suwałkach i w Łomży takie obszary funkcjonalne tworzyć i realizować inwestycje 

strategiczne. Jak dodał, dopiero wytyczne i zdecydowane naciski ze strony Resortu Funduszy 

Zewnętrznych i Polityki Regionalnej spowodowały zmianę stanowiska władz województwa 

podlaskiego. Teraz Miasto wychodzi z przygotowywaniem dokumentów, będzie wydzielona 

pula środków dedykowana dla ZIT w Suwałkach i w Łomży. Dodał, że Miasto czeka dużo 

pracy, ale warto, bo w grę wchodzą milionowe kwoty dla Miasta i Gminy Suwałki. Jak 

powiedział między Miastem Suwałki i Gminą Suwałki zostało podpisane porozumienie 

międzygminne.   

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych; 2 osoby nie wzięły udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVII/595/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 

w sprawie powołania Związku ZIT i zasad współpracy jednostek samorządu 

terytorialnego Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Suwałk, służących realizacji zadań 

w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych,  

w perspektywie finansowej 2021-2027. 

– stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 25 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu 

nieruchomości zabudowanych. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 
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Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 20 radnych; 3 osoby nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVII/596/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 

w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości zabudowanych. 

– stanowi załącznik nr 75 do protokołu. 

Ad pkt. 26 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki, 

udostępnionych operatorom i przewoźnikom wykonującym regularne przewozy osób 

w publicznym transporcie zbiorowym oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 77 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 78 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 79 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 20 radnych; 3 osoby nie wzięły udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVII/597/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których 

właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki, udostępnionych operatorom 

i przewoźnikom wykonującym regularne przewozy osób w publicznym transporcie 

zbiorowym oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

– stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 27 
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 81 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 82 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 83 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk zgłosił autopoprawkę dotyczącą Dziennika 

Ustaw, w podstawie prawnej należy wprowadzić Dziennik Ustaw z roku 2022, poz. 1297. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 84 do protokołu.   

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych; 2 osoby nie wzięły udziału 

w głosowaniu) uchwała wraz z autopoprawką, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVII/598/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania  

czystości i porządku na terenie miasta Suwałk. 

– stanowi załącznik nr 85 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 28 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych  

od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną 

przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 86 do protokołu.  

Prezydent Miasta zgłosił również autopoprawkę, która polega na wprowadzeniu zapisu 

Dziennik Ustaw z 2022 roku, poz. 1297. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 87 do protokołu. 
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Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 88 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 89 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych; 2 osoby nie wzięły udziału 

w głosowaniu) uchwała wraz z autopoprawką, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVII/599/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych  

od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną 

przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

– stanowi załącznik nr 90 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 29 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie budynku przy ulicy Raczkowskiej 

185 w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 91 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 92 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 93 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 20 radnych; 3 osoby nie wzięły udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVII/600/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w rejonie budynku przy ulicy Raczkowskiej 185 w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 94 do protokołu. 
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Ad pkt. 30 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami Modrzewiową, 

Majora Stefana Buczyńskiego, Papieża Jana Pawła II i Karola Brzostowskiego  

w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 95 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 96 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 97 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 20 radnych; 3 osoby nie wzięły udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

 

UCHWAŁA nr XLVII/601/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami Modrzewiową,  

Majora Stefana Buczyńskiego, Papieża Jana Pawła II  

i Karola Brzostowskiego w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 98 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 31 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi Doroty D. dotyczącej organizacji 

publicznego transportu zbiorowego w Suwałkach. 

 

Kamil Klimek – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 99 do protokołu. 

 

Jacek Roszkowski powiedział, że skarga pani Doroty D. była już wcześniej rozpatrywana 

pod kątem likwidacji linii autobusowej, później była rozpatrywana pod kątem ograniczenia 

połączeń i za każdym razem Miasto tłumaczyło, że skargi są niezasadne a linia jest 

nieekonomiczna, więc nie można jej przywracać, po czym linia została przywrócona a na 

prośbę również pani Doroty D. liczba połączeń została zwiększona.  

Zarekomendował, aby skargę uznać.  
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Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że faktycznie linia nr 10 po 

korespondencji z panią Dorotą D. została przywrócona testowo a w międzyczasie, za zgodą 

radnych, zostało zawarte porozumienie z Gminą Szypliszki i Gminą Suwałki, aby 

współfinansować koszt funkcjonowania tej linii i obecnie w 40% te dwie gminy pokrywają 

koszty funkcjonowania tych trzech kursów, które jeszcze funkcjonują. Jak powiedział, w roku 

szkolnym faktycznie tych pasażerów przybyło i głównie są to mieszkańcy wysiadający na 

ostatnim przystanku, czyli mieszkańcy Gminy Szypliszki, natomiast – jak zaznaczył – na 

pozostałym odcinku tej trasy pasażerów nie ma  i dlatego bez współfinansowania przez 

wspomniane gminy, funkcjonowanie tej linii byłoby nieracjonalne.  

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 100 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 14 radnych; „przeciw” – 5 radnych; 

„wstrzymał się” – 2 radnych; 2 osoby nie wzięły udziału w głosowaniu) uchwała, została 

przyjęta. 

 

 

 

 

UCHWAŁA nr XLVII/602/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 

w sprawie skargi Doroty D. dotyczącej organizacji  

publicznego transportu zbiorowego w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 101 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 32  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2022 rok.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 102 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 103 do protokołu. 

 

Mariola Karpińska zapytała na co są przeznaczone środki ujęte z zmianach w budżecie przy 

I Liceum Ogólnokształcącym dla nauczycieli.  

Kolejno powiedziała o racjonalizacji wydawania środków publicznych, m.in. w kontekście 

linii nr 10. Jak powiedziała Miasto odpowiada też za finanse publiczne i czasem trzeba podjąć 

radykalne kroki, aby te środki pozyskać np. w kontekście linii nr 10, partycypowanie w 

utrzymaniu kursów przez gminy.  
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Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że jeśli chodzi o środki na I 

LO, to projekt, o którym mowa został w 100% dofinansowany ze środków zewnętrznych 

unijnych, w związku z tym Miasto nie wydaje nic z budżetu miejskiego. Wytłumaczył, że 

środki te – pomimo, że nie pochodzą z budżetu – muszą być w nim ujęte.  

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 104 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 14 radnych; „wstrzymał się” – 7 

radnych; 2 osoby nie wzięły udziału w głosowaniu) uchwała wraz z autopoprawkami, 

została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVII/603/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 

w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2022 rok. 

– stanowi załącznik nr 105 do protokołu. 

 

Ad pkt. 33 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2022-2040.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 106 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 107 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 108 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 14 radnych; „wstrzymał się” – 6 

radnych; 3 osoby nie wzięły udziału w głosowaniu) uchwała wraz z autopoprawkami, 

została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLVII/604/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  

Miasta Suwałki na lata 2022-2040 

– stanowi załącznik nr 109 do protokołu. 
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Imienne karty do głosowania radnych Rady Miejskiej na XLVII sesji  

Rady Miejskiej w Suwałkach w dniu 29 czerwca 2022 r. 

 

1. Bogdan Bezdziecki – stanowi załącznik nr 110 do protokołu 

2. Sylwester Cimochowski – stanowi załącznik nr 111 do protokołu 

3. Tadeusz Czerwiecki – stanowi załącznik nr 112 do protokołu 

4. Zbigniew Roman De-Mezer – stanowi załącznik nr 113 do protokołu 

5. Anna Maria Gawlińska – stanowi załącznik nr 114 do protokołu 

6. Krystyna Gwiazdowska – stanowi załącznik nr 115 do protokołu 

7. Jacek Juszkiewicz – stanowi załącznik nr 116 do protokołu 

8. Mariola Brygida Karpińska – stanowi załącznik nr 117 do protokołu  

9. Kamil Klimek – stanowi załącznik nr 118 do protokołu 

10. Karol Korneluk – stanowi załącznik nr 119 do protokołu 

11. Jarosław Józef Kowalewski – stanowi załącznik nr 120 do protokołu 

12. Stanisław Kulikowski – stanowi załącznik nr 121 do protokołu 

13. Kamil Lauryn – stanowi załącznik nr 122 do protokołu 

14. Jacek Niedźwiedzki – stanowi załącznik nr 123 do protokołu 

15. Adam Ołowniuk – stanowi załącznik nr 124 do protokołu  

16. Wojciech Pająk – stanowi załącznik nr 125 do protokołu 

17. Zdzisław Przełomiec – stanowi załącznik nr 126 do protokołu 

18. Jacek Roszkowski – stanowi załącznik nr 127 do protokołu 

19. Anna Ruszewska – stanowi załącznik nr 128 do protokołu 

20. Jarosław Schabieński – stanowi załącznik nr 129 do protokołu 

21. Andrzej Turowski – stanowi załącznik nr 130 do protokołu 

22. Łukasz Wojno – stanowi załącznik nr 131 do protokołu 

23. Marek Lech Zborowski-Weychman – stanowi załącznik nr 132 do protokołu 

 

Ad pkt. 34 

Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz powiedział, że jeśli chodzi o zapytanie radnej Anny Ruszewskiej w 

sprawie szkoły branżowej II stopnia, odpowiedzi udzieli Roman Rynkowski – Zastępca 

Prezydenta. Odnośnie powołania Miejskiego Rzecznika Praw Ucznia powiedział, że wie, iż 

temat był omawiany na posiedzeniu Komisji Oświaty i Wychowania oraz że jest kandydatka 

do objęcia tej funkcji. Dodał, że zanim podpisze Zarządzenie w sprawie powołania 

Miejskiego Rzecznika Praw Ucznia, chciałby spotkać się z kandydatką, aby porozmawiać na 

ten temat.  

 

Odnośnie wypowiedzi Kamila Lauryna dotyczącej SKS Wigry Suwałki, Czesław 

Renkiewicz powiedział, że według niego decyzja podjęta przez władze spółki była 

przemyślana i podjęta w sposób odpowiedzialny, ponieważ Zarząd wie, jakimi środkami 

dysponuje a jakie pieniądze są potrzebne, aby grać dalej w II lidze. Wie również, na jakie 

środki finansowe mogą liczyć od Miasta. W ubiegłym roku było to 1,6 mln zł i Prezydent 

deklarował, że takie same pieniądze będą przekazywane w tym roku. Dodał, że sytuacja była 
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dynamiczna, aby grać na poziomie II ligi trzeba mieć budżet 4 mln zł. Powiedział, że 

niektórzy kibice sugerowali, aby udzielić Klubowi pożyczkę, jednak zaznaczył, że nie jest to 

rozwiązanie problemu, ponieważ w określonym czasie trzeba ją zwrócić i generuje to 

dodatkowe koszty odsetek. Dodał, że w dniu dzisiejszym odbyło się spotkanie z Zarządem 

Klubu i uzgodniono, żeby szefowie poszczególnych ugrupowań i klubów wyłonili z własnego 

grona osoby, które wezmą udział w rozmowach dotyczących zasad finansowania. Dodał, że 

75 lat historii Klubu nie może być zmarnowane i należy zrobić wszystko, aby ten Klub wrócił 

na właściwą ścieżkę. Zapowiedział, że będzie rozmowa z radnymi, jakie środki finansowe z 

budżetu Miasto może przekazać na potrzeby Klubu.  

 

Odnośnie propozycji powołania rzecznika praw nauczycieli zgłoszonej przez radną Mariolę 

Karpińską,  Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta odpowiedział, że nauczycieli 

reprezentują związki zawodowe a w Suwałkach są przedstawiciele trzech ogólnopolskich 

związków zawodowych.  Dodał, że temat powinien być przedyskutowany na najbliższym 

posiedzeniu Komisji Oświaty i Wychowania, m.in. w zakresie tego, jakie zadanie 

realizowałaby taka osoba, jak wyglądałaby współpraca ze związkami zawodowymi, które z 

mocy ustawy mają reprezentować środowisko nauczycielskie. Dodał, że w Radzie Miejskiej 

jest wielu nauczycieli i wyraził nadzieję, że pojawi się głos rozwagi, czy warto powoływać 

osobę na wspomnianą funkcję.    

 

Odnośnie tematu ratowników wodnych, poruszonego przez radnego Jacka Roszkowskiego 

zapowiedział, że wypowie się Dyrektor OSiR. Przy okazji powiedział, że 29 czerwca 

obchodzony jest Dzień Ratownika WOPR i złożył życzenia wszystkim pracującym w tym 

zawodzie.   

Waldemar Borysewicz – Dyrektor OSiR powiedział, że ogólnie zatrudnionych na etat jest 16 

ratowników, z czego 2 osoby na pół etatu i kilka osób, które w różnym czasie i w różnej 

liczbie godzin pracują na umowę – zlecenie. Powiedział, że biorąc pod uwagę godziny 

funkcjonowania Aquaparku i pływalni, 16 ratowników nie jest liczbą wystarczającą i z tego 

względu OSiR cały czas poszukuje nowych osób do pracy. Nadmienił, że jeśli chodzi o 

ratowników jest to grupa bardzo rotacyjna. 

Jeśli chodzi o kąpielisko w Starym Folwarku powiedział, że w tym roku w ogóle nie było w 

planie, żeby Miasto pomagało w obsadzie ratowników w tym miejscu.  

Z kolei jeśli chodzi o kąpielisko w Krzywym powiedział, że jest podpisane porozumienie 

między Wigierskim Parkiem Narodowym, Miastem, Ośrodkiem Sportu i Rekreacji i Gminą 

Suwałki na zabezpieczenie tego miejsca. Jak zaznaczył, każdy z tych podmiotów ma 

określone obowiązki. Dodał, że po perturbacjach związanych z ratownikami, które miały 

miejsce w czerwcu i spowodowały odejście kilku ratowników, nie ma możliwości, aby 

wysłać ratownika do pracy w Krzywym.  

Jeśli chodzi o Zalew Arkadia, kąpielisko jest przygotowywane, nawieziony jest piasek, 

zapowiedziany Sanepid. W związku z tym, kąpielisko nie jest zagrożone i ruszy 1 lipca. 

Będzie czynne przez 2 miesiące od 10:00 do 18:00. Jeśli chodzi o sprzęt wodny dysponuje 

nim dzierżawca kawiarenki. 

Dodał, że jeśli chodzi o ratowników w Aquaparku wróciły już dwie zmiany, oba obiekty są 

czynne.  Obiekty miejskie są przygotowane i będą przez wakacje funkcjonowały, natomiast 
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po wakacjach kąpielisko zostanie zamknięte a ratownicy wrócą na pływalnię przy ul. Wojska 

Polskiego.  Dodał, że jeśli chodzi o przygotowanie innych obiektów, to wszystkie są w 

gotowości i na bieżąco są remontowane, konserwowane – zarówno boiska wielofunkcyjne, 

jak i obiekty rekreacyjno-sportowe rozmieszczone wokół Zalewu Arkadia. Zaznaczył, że 

pozostałe obiekty w części są niestety zamknięte np. w Hostelu Wigry nie można przyjmować 

obozów sportowych, ponieważ mieszka tam 48 uchodźców, oprócz tego grupa ok. 20-30 

osób, która zakwaterowała się w małej hali sportowej przy ul. Wojska Polskiego. Ta sytuacja 

powoduje to, że część pracowników trzeba było przesunąć do pracy na hali, z racji tego, że 

dyżury są ustalone przez całą dobę 7 dni w tygodniu. Do tej pory hala pracowała na dwie 

zmiany, teraz trzeba było wprowadzić trzecią zmianę. Wspomniał, że OSiR przygotowuje 

boiska przy ul. Zarzecze, bo w sierpniu rozpoczyna się runda piłkarska.  

Jeśli chodzi o korty tenisowe powiedział, że na stanie OSiR są dwa korty – korty zielone 

położone nad Zalewem Arkadia, które funkcjonują od 20 kwietnia, są czynne do 21:00 a ceny 

od lat nie były zmieniane. Zaznaczył, że większy problem pojawił się z kortami ceglanymi, 

gdzie po remoncie stwierdzone zostały pewne błędy i musiały zostać one naprawione a w 

związku z tym korty nie są jeszcze czynne. Wyraził nadzieję, że za kilka dni będzie można 

udostępnić je już dla mieszkańców i obozów sportowych i będą funkcjonowały od rana do 

wieczora 7 dni w tygodniu.  

Jacek Roszkowski dopytał, czy korty są darmowe i czy w Suwałkach są w tej chwili jakieś 

darmowe korty.  

 

Waldemar Borysewicz – Dyrektor OSiR odpowiedział, że nie są darmowe. W tej chwili 

korty są ogrodzone, oświetlone, zadbane i zgodnie z cennikiem są pobierane opłaty za 

użytkowanie. Dodał, że w mieście nie ma w tej chwili żadnych darmowych kortów miejskich.   

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta odnośnie szkoły branżowej II stopnia 

powiedział, że od początku ubiegłego roku trwały prace nad Strategią Rozwoju Oświaty, był 

też specjalny zespół, który pracował nad aspektami związanymi z kształceniem zawodowym i 

pomimo tego, ze grono osób, które pracowało nad Strategią było bardzo szerokie, ten temat 

się nie pojawił. Pojawił się natomiast w kwietniu br. Jak zaznaczył czasu było niewiele, 

jednak po naradach i decyzji Prezydenta Miasta, zapadła decyzja, że szkoły te zostaną 

utworzone po zrekrutowaniu minimum 20 uczniów w każdej z specjalności szkoły branżowej 

II stopnia. Uczniowie mieli szansę, jednak z niej nie skorzystali, ponieważ wyniki rekrutacji  

nie pozwalają na utworzenie szkoły.  

 

Anna Ruszewska powiedziała, że Prezydent Miasta nie odpowiedział na pytanie, kiedy 

zostanie powołany Rzecznik Praw Ucznia.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że spotkanie zostanie ustalone i 

chciałby załatwić sprawę szybko.  

 

Mariola Karpińska powiedziała, że zdaje sobie sprawę z tego, że są związki zawodowe i 

radcowie prawni przy związkach zawodowych, w wielu sytuacjach może być również 

zachowana droga służbowa, ponieważ każdy nauczyciel ma dyrektora, każdy dyrektor ma 

swojego wiceprezydenta, a każdy wicedyrektor ma swojego prezydenta. Jednocześnie dodała, 
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że wraz z powołaniem Miejskiego Rzecznika Praw Ucznia uruchomi się cała machina i 

nauczyciele będą w trudnej sytuacji, jeśli chodzi o zastrzeżenia do uczniów czy stawiane 

oceny, ponieważ z każdym problemem uczniowie będą mogli zgłaszać się do Miejskiego 

Rzecznika Praw Ucznia, która jest z wykształcenia prawnikiem.  Dodała, że aby nauczyciele 

mogli spokojnie pracować, dobrze by było, aby również został powołany Rzecznik Praw 

Nauczycieli, który też zna się na przepisach i będzie mógł ich wspierać również od strony 

prawnej. Zaproponowała, żeby np. jeden z radców prawnych miał w zakresie obowiązków 

pomoc nauczycielom. Jak powiedziała, czasem problem mógłby być rozwiązany na etapie 

rozmowy czy mediacji obu rzeczników. 

 

 

Ad pkt. 35 

Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk zaprosił mieszkańców na wydarzenia, które 

będą w lipcu – Miejskie Święto Biegania, Suwałki Blues Festiwal oraz Jarmark Folkloru.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej zapowiedział, że w 1 lipca 

planowane jest spotkanie w sprawie SKS Wigry Suwałki. 

Następnie poinformował, że najbliższa sesja planowana jest w dniu 27 lipca o godzinie 10:00. 

Wakacje przewidywane są w sierpniu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej kończąc XLVII sesję Rady 

Miejskiej podziękował gościom, Prezydentom, Skarbnikowi oraz radnym za uczestnictwo, 

aktywny udział i kulturę wypowiedzi.  

 

Na tym protokół zakończono. 

      

  

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Zdzisław Przełomiec 
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Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


